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Grindeanu (ANCOM): Banii colectati din taxa de monitorizare de 3% ar trebui sa

se întoarca în industria de unde au provenit

Sumele de bani colectate din taxa de monitorizare de 3% ar trebui sa se întoarca în industria de unde au

provenit, pentru ca ar fi benefic pentru piata, a declarat, miercuri, la Ziua Comunicatiilor, Sorin

Grindeanu, presedintele Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare în Comunicatii

(ANCOM).

"În privinta taxei de monitorizare de 3%, pot spune ca, în anii trecuti, având în vedere ca veniturile pe care

ANCOM le avea erau arhisuficiente pentru a functiona, nu am mai cerut aceasta taxa. Banii pe care noi îi luam din

utilizarea de spectru erau suficienti pentru a nu lua si taxa de monitorizare. Poate ca acest lucru a contribuit si la

mentinerea unui pret mic raport calitate-pret fata de alte tari din Uniunea Europeana. Înteleg ca, în perioada

imediat urmatoare, exista dorinta ca din aceste sume de bani care se colecteaza prin aceasta taxa sa existe proiecte

publice conexe sectorului nostru, astfel încât sa ne întoarcem la o idee mai veche pe care eu am anuntat-o, si

anume sa întoarcem banii în industrie. Am scris un proiect, am luat foarte multe avize, iar dorinta mea este ca toate

aceste sume de bani sa se întoarca în industria de unde a provenit aceasta suma de bani. Eu stiu ca în forma aceasta

se duc discutiile si ar fi benefic pentru piata", a mentionat Sorin Grindeanu.

Şeful Autoritatii de reglementare în domeniul telecom a subliniat faptul ca România se afla în Top 3 a tarilor în

care raportul calitate-pret la serviciile de telecomunicatii este unul competitiv.

"Din punct de vedere al ANCOM, noi punem în aplicare politicile Guvernului. Bineînteles ca noi trimitem si

recomandari. Sunt recomandari pe care noi le facem, dar repet nu noi facem politicile. Acestea le face Guvernul. În

ceea ce priveste 5G, vorbim de piete diferite si de lucruri diferite. Ceea ce stim foarte bine în acest moment este ca,

în România, acest sector este unul extrem de competitiv, daca luam în calcul raportul de calitate-pret. Cred ca ne

aflam în Top 3. Orice Guvern, orice reglementator, prin forta pe care o are trebuie sa faca ceea ce tine de el sa

mentina aceste pozitii prin care România, prin modul în care a facut politici publice, a câstigat acest loc. Sunt

convins ca, în perioada imediat urmatoare, va exista dialog, astfel încât sa putem sa ne propunem acest loc fruntas

în Europa. Dialogul este între piata si cei care fac politicile, iar noi suntem undeva la mijloc. Rezultatele acestui

dialog au fost inclusiv modificarile pe care Guvernul le-a facut la OUG 114, legat de parte cu amenzile, de

exemplu. Se va face un Grup de lucru care va aseza în concordanta cu Legea 50 toate aceste lucruri. Mai avem si

modalitate de organizare a licitatiei, atribut al Guvernului. ANCOM trebuie sa puna în practica ceea ce stabileste

Guvernul, de la pretul de pornire la modul de organizare etc", a afirmat Grindeanu.

Acesta a adaugat ca, în privinta licitatiei pentru 5G, aceasta va fi organizata "cât se poate de transparent".

"Legat de 5G, ne vom tine de calendarul pe care toata lumea îl stie. Sper sa mai existe ceva clarificari în perioada

urmatoare. Îmi doresc sa existe clarificari în ceea ce priveste OUG 114, sa stim cum organizam licitatia de 5G.

Sunt anumite lucruri care, din dialogul pe care l-am avut cu Guvernul, vor fi clarificate în perioada urmatoare. Noi

vom organiza într-un mod cât se poate de transparent aceasta licitatie", a spus presedintele ANCOM.

La începutul lunii martie, ministrul Comunicatiilor si Societatii Informationale, Alexandru Petrescu, declara ca

excedentul financiar pe care îl are ANCOM se va regasi foarte curând într-o schema de ajutor de stat cu alocari

financiare catre sectorul public si sectorul privat pentru transformarea digitala si, ca atare, reglementatorul pietei va

fi în pozitia sa se întoarca spre operatorii de telefonie mobila si sa solicite o contributie la costul de functionare.

"În legatura cu taxa de 3% pentru sectorul telecom, vreau sa va spun ca exista un anumit mecanism al acesteia.

Trebuie sa întelegeti ca exista o Directiva care ne spune ca reglementatorul national (ANCOM - Autoritatea
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Nationala pentru Administrare si Reglementare în Comunicatii, n.r.) trebuie sa fie acoperit din punct de vedere

financiar de companiile din piata de telecom. În România, taxa era initial de 0,4%, însa reglementatorul, timp de

zece ani, nu a solicitat acoperirea costurilor de functionare, fiindca exista un excedent financiar. Existând acest

excedent financiar, niciodata niciunul dintre jucatorii din piata nu a facut aceasta contributie catre acoperirea

costului ce tine de functionarea reglementatorului. Acest excedent financiar se va regasi foarte curând într-o

schema de ajutor de stat cu alocari financiare catre sectorul public si sectorul privat pentru transformarea digitala,

astfel încât reglementatorul va fi în pozitia sa se întoarca spre piata, spre operatorii de telefonie mobila si sa

solicite, conform Directivei europene în vigoare, contributie la costul de functionare", a spus Petrescu, dupa

reuniunea informala a ministrilor în domeniul comunicatiilor (TTE), ce a avut loc la Bucuresti.

Oficialul a adaugat ca, la momentul actual, costul de functionare al ANCOM se ridica la 300 de milioane de lei

anual, iar aceasta suma, odata solicitata din partea operatorilor din piata, se traduce în aproape 2% ca taxa din

totalul pietei telecom, de circa 15,3 miliarde de lei.

Recent, tot ministrul de resort a precizat ca prevederile care sanctioneaza operatorii de telefonie mobila pentru

lipsa unor avize sau autorizatii în constructii ce tin de retea si infrastructura vor fi suspendate pâna la 1 septembrie

2019 si, concomitent cu aceasta suspendare, se gândeste un pachet simplificat de avize si autorizatii.

Reprezentantii Asociatiei Operatorilor Mobili din România (AOMR) au avertizat ca taxa de monitorizare de 3%,

pe cifra de afaceri, prevazuta în OUG 114, risca sa dezechilibreze domeniul telecom din România.

"(...) OUG 114/2018 impune un set de noi taxe si impozite asupra sectorului de comunicatii, care risca sa

dezechilibreze un domeniu care a oferit pâna acum servicii de foarte buna calitate la preturi foarte mici, raportate

la piata Uniunii Europene. Membrii AOMR au solicitat Guvernului României si celorlalte institutii initiatoare

masuri de corectie a documentului, absolut necesare pentru evitarea destabilizarii industriei. În plus, am semnalat

autoritatilor mai multe prevederi care încalca normative la nivel european sau care intra în conflict cu prevederi ale

legislatiei nationale. Astfel, taxa anuala de 3% din cifra de afaceri reprezinta aproximativ 100 de milioane euro, pe

care Guvernul României intentioneaza sa le colecteze de la operatori si care nu vor mai fi investite în dezvoltarea

de retele si noi servicii de telecomunicatii din România. Acest lucru se petrece chiar în anul în care operatorii

mobili trebuie sa suporte cheltuieli semnificative pentru spectrul de frecvente 5G si sa declanseze investitii de

anvergura în retelele 5G. În acelasi timp, preturile minimale pentru alocarea de spectru 5G au fost stabilite prin

aceasta Ordonanta la un nivel exagerat de mare, în contradictie cu prevederile Directivei 2002/20/CE si cu mult

mai ridicat decât în celelalte state europene", sustin membrii AOMR, respectiv Orange, Telekom si Vodafone

România.

Ordonanta de Urgenta 114 din 29 decembrie 2018 a instituit taxe noi pe cifra de afaceri pentru sectorul energetic si

telecom, precum si taxe pe activele din sistemul bancar. Potrivit documentului, în sectorul telecom, companiile vor

plati o contributie de 3% din cifra de afaceri, fata de 0,4% anterior.

Reprezentanti oficiali ai institutiilor publice din sectorul de telecomunicatii, operatori telecom si furnizori de

solutii de comunicatii, precum si companii de top din IT&C, participa, miercuri, în cadrul celei de-a 23-a editii a

evenimentului Ziua Comunicatiilor, sub titlul "5G pentru România competitiva".
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